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Program för främjande av inhemsk fisk 

Programmets vision och strategiska val

Är programmets vision och strategiska val bra? Hur borde de utvecklas?

Programmets vision och strategiska val är bra.

Mål

Har de effekter som eftersträvas med programmet identifierats på rätt sätt? 

Effekterna är rätt identifierade och man ser vilka stora effekter fisket har på t.ex. avlägsnandet av 
närsalter och folkhälsan. Samhällsnyttan skrivs i miljarder euro ifall målnivåerna skulle uppnås. 
Nyttoeffekterna finns på både miljö och klimat.

Hur realistiska anser du att de ovan nämnda målen är?

Målen har satts upp på en lämplig nivå

Hur vill du annars kommentera programmets mål?

-

1. Starkare konsument- och marknadsorientering

Vilka åtgärder anser du är viktigast och mest effektiv? 

Påskyndad användning av inhemsk fisk i offentlig upphandling. Jord- och skogsbruksministeriets 
upphandlingsambassadör främjar ökad användning av inhemsk fisk i offentliga upphandlingar. 
Europeiska havs- och fiskerifonden finansierar åtgärder (bl.a. en upphandlingsmetod som bygger på 
innovationspartnerskap) där företag och storkök tillsammans utvecklar nya fiskprodukter för 
storkökens behov. 

Hur bör de föreslagna åtgärderna utvecklas? Vilka andra åtgärder skulle du föreslå?

Här är svårt att välja den mest effektiva. Europeiska havs- och fiskerifonden har visat sig vara ett 
tämligen dåligt utvecklingsinstrument för Finlands fiskerinäring, speciellt då vi ser på det kustnära 
fisket. På trålsidan efter strömming- och vassbuk samt storskalig förädling har man lyckats bättre. Så 
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här föreslås för det kustnära (småskaliga) kustfisket även nationella medel förutom EHFF-fond 
pengar.

2. Påskyndad tillväxt genom förnyelse

Vilka åtgärder anser du är viktigast och mest effektiv? 

Utvecklingsprogram för att få livsmedelskvalitet på underutnyttjad fisk. En hög kvalitet är en 
förutsättning för en ökad livsmedelsanvändning av strömming och andra fiskresurser som nu är 
underutnyttjade. Ett kvalitetsprogram som genomförs i samarbete mellan branschen och centrala 
offentliga aktörer strävar efter en kontinuerlig förbättring av livsmedelskvaliteten. Europeiska havs- 
och fiskerifonden finansierar programmets utvecklings- och investeringsåtgärder. 

Hur bör de föreslagna åtgärderna utvecklas? Vilka andra åtgärder skulle du föreslå?

Om man också anser att strömmingen och vassbuken är underutnyttjad för livsmedelsbruk bör man 
fortsätta att utveckla produkter. Nära kusten kan även på vissa håll finnas t.ex. karpfiskar som även 
kunde utnyttjas till livsmedel.

3. Förbättrade förutsättningar för primärproduktionen

Vilka åtgärder anser du är viktigast och mest effektiv? 

Utveckling av fångst- och hanteringsprocesserna för fisk. Ett partnerskapsprogram för forskning och 
fiskare som ska finansieras av Europeiska havs- och fiskerifonden utvecklar i samarbete mellan 
branschens företag och forskningen kostnadseffektiva lösningar för att utveckla fiskfångsten och 
hanteringen av fångsten samt förbättra lönsamheten och arbetsförhållandena i företagen.

Hur bör de föreslagna åtgärderna utvecklas? Vilka andra åtgärder skulle du föreslå?

Här igen behövs även nationella medel för erfarenheter visar att EHFF inte klarat av att svara på 
utvecklingsbehovet av finsk fiskerinäring, trots att vi varit medlemmar i EU sedan 1995.

4. Tillväxt som bygger på hållbarhet och ansvarsfull verksamhet

Vilka åtgärder anser du är viktigast och mest effektiv?  

Fortsatt konstruktiv dialog mellan olika intressegrupper. Man främjar en konstruktiv dialog genom 
att samordna fiskerinäringens, vattenanvändningens och miljöskyddets mål och skapar tillsammans 
med tanke på miljön och ekonomin hållbara lösningar för att öka konsumtionen av inhemsk fisk.

Hur bör de föreslagna åtgärderna utvecklas? Vilka andra åtgärder skulle du föreslå?

Vi har idag stora problem med fiskarnas arbetsmiljö i kustfisket. sälar och skarvar orsakar stora 
problem för fisket. En stor del av fisket har redan gått förlorad i Åbolands ytter och mellanskärgård 
tack vara ett stort antal gråsälar.

Bedömning av miljökonsekvenserna

Vilken respons vill du ge om bedömningen av miljökonsekvenserna av programmet?
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En av Östersjöns största avlägsnare av fosfor och kväve. Detta faktum borde också inge respekt 
bland andra aktörer.

Annan respons

Vilken annan respons vill du ge om programmet?

-
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